
PROTOKÓŁ Nr 7/2015

z posiedzenia  Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa
i Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy 

odbytego w dniu  20 maja 2015r. 
w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie  rozpoczęto godz.  9 0 0  -  zakończono godz. 11 4 0 .
                  Przewodniczył:  Pan Arkadiusz Piasecki  – Przewodniczący Komisj i
                  Budżetu,  Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy
                  Przewodniczyła:  Pani  Jadwiga Dymkowska – Przewodnicząca Komisj i
                  Rewizyjnej  Rady Gminy.
Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  Nr 1).
Nieobecni:  radny Sławomir  Matuszewski.
Ponadto w posiedzeniu  udział  wzięli :
   1.  Henryk Kacprzyk -  Wójt Gminy
   2.  Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
   3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
   4.  Arkadiusz Rosa – Dyrektor  Niepublicznej  Szkoły Podstawowej w Dylewie.

Ad  pkt  1  i  2.  Przewodniczący  Komisji  Budżetu  Rolnictwa  i  Rozwoju 
Gospodarczego  Rady  Gminy  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  dokonała  otwarcia 
posiedzenia  Komisj i .  Stwierdził  prawomocność  obrad  oraz  przedstawił  projekt  
porządku obrad.:
   1.  Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z ostatniego posiedzenia  Komisj i .
   4.  Informacje związane z  funkcjonowaniem placówek wychowania
       przedszkolnego.
   5.  Sprawozdanie  z działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Gierzwałdzie  
       za rok 2014.
   6.  Sprawozdanie  z realizacj i  zadań z zakresu wspierania  rodziny za 2014 rok.
   7.Ocena zasobów pomocy społecznej  Gminy Grunwald za rok bazowy 2014.
   8.  Sprawozdanie  z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  Grun-
       wald za 2014 rok.
   9.  Ewaluacja programu przeciwdziałania  przemocy w rodzinie  oraz ochrony 
       ofiar  przemocy w rodzinie  w Gminie  Grunwald za rok 2014.
  10.  Zaopiniowanie  projektów uchwał na najbliższą  sesję Rady Gminy:
       a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           lata  2015 – 2025;
       b)w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok;
       c)  w sprawie udzielenia  pomocy finansowej dla  Powiatu Ostródzkiego;
       d)  w sprawie utworzenia sołectwa Korsztyn  i  nadania statutu sołectwu 
           Korsztyn;
       e)  w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości  gruntów, budowli  lub
           ich części  wykorzystywanych  pod infrastrukturę  „ostatniej  mili” ;
       f)  w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/245/2014 Rady Gminy Grunwald 
           z siedzibą w Gierzwałdzie  z  dnia 4 września 2014 r .  w sprawie określenia
           wysokości  stawek opłat  za zajęcie  pasa drogowego, dróg, których  zarządcą
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          jest  Gmina Grunwald na cele  niezwiązane z budową, przebudową,
          remontem,  utrzymaniem i  ochroną dróg;
  11.  Rozpatrzenie  sprawozdania z  wykonania budżetu gminy za 2014 rok wraz z
       opinią  RIO o tym sprawozdaniu,  sprawozdania finansowego, informacji  o
       s tanie  mienia komunalnego.
  12.  Wystąpienie Komisj i  Rewizyjnej  do Rady Gminy z wnioskiem w sprawie
        udzielenia  lub nieudzielenia  absolutorium wójtowi gminy z tytułu wykonania
        budżetu za 2014 rok.
  13.  Wolne wnioski  i  zapytania.
  14.  Zamknięcie  obrad.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  zgłosił  wniosek,  aby  do 
porządku obrad przyjąć  trzy projekty uchwał:
1) w sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/235/2014 Rady Gminy Grunwald w sprawie
    ustalenia  trybu udzielania  i  rozliczania dotacj i  udzielanych przedszkolom,
    punktom przedszkolnym,  szkołom prowadzonym na terenie  Gminy Grunwald 
    przez osoby fizyczne i  osoby prawne nie będące jednostkami  samorządu
    terytorialnego oraz trybu i  zakresu kontroli  prawidłowości  ich wykorzystania;
    Tę uchwałę podejmowaliśmy jakiś czas  temu.  Ona została  w jednym § uchylona 
    przez RIO a jednocześnie w zaleceniach pokontrolnych RIO nakazała
    wprowadzenie tego zapisu do uchwały z 13 czerwca 2014 roku.
2) w sprawie przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną  Rady Gminy Grunwald
    kontroli  w zakresie  f inansowania i  realizacj i  remontu strażnicy OSP we
    Frygnowie;
3) w sprawie przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną  Rady Gminy Grunwald
    kontroli  działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Gierzwałdzie.
To  są  3  wnioski  dotyczące  3  nowych  uchwał,  które  przedkładam  komisjom  do 
rozpatrzenia.  Czwarta  rzecz  do  której  chcę  się  odnieść,  to  jest  uchwała  w sprawie  
zmiany  WPF  na  lata  2015  –  2025,  którą  Państwo  otrzymaliście.  Ja  mam 
zastrzeżenia  co  do  załączników  dotyczących  tej  uchwały,  a  właściwie  załącznika  
„Objaśnienia  do uchwały Nr IX/48/2015 w sprawie zmiany WPF”.  Wielokrotnie  na 
ten temat  mówiłem,  że treść tego załącznika  nie  jest  moim autorstwem,  w związku 
z  tym  mój  podpis  na  dole  tych  objaśnień  nie  powinien  funkcjonować.  W  tej 
sprawie zwróciłem się  do RIO i  otrzymałem odpowiedź.
„Zgodnie  z  art .  38  ust .  2  pkt  1  ustawy  o  samorządzie  gminnym  do  zadań  wójta 
należy  w  szczególności  przygotowywanie  projektów  uchwał  rady  gminy.  Wójt  ma 
inicjatywę  uchwałodawczą,  jest  zobowiązany  do  przygotowania  projektu  uchwały 
w  tym  materiałów,  wyjaśnień  i  informacji  niezbędnych  dla  podjęcia  postulowanej 
uchwały.  Z  tych  względów  dokumenty  zawarte  w  materiałach  przedkładanych  
radnym  przed  posiedzeniem rady,  stanowią  projekt,  który  powinien  być  podpisany 
przez  organ  sporządzający  ten  dokument  i  odpowiedzialny  za  jego  treść,  czyl i  
wójta  gminy.  Podjęcie  uchwały  zgodnie  z  wnioskiem  wójta  przez  radę  gminy 
przenosi  obowiązek  podpisania  dokumentu,  tj .  uchwały  i  załączników  do  niej  
przez przewodniczącego rady gminy.”
Dopóki  nie  zostało  przegłosowane,  jest  to  projekt  i  powinno  być  podpisane  przez  
wójta.  Ja  mam  pytanie  do  Pana  Wójta,  czy  to  objaśnienie  w  czasie  trwania  tego 
posiedzenia komisj i  zostanie  zmienione  i  czy Pan je podpisze?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tak,  dlatego  że  wszystkie  projekty  do  momentu 
przegłosowania powinny być  przeze mnie  podpisywane.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala - w związku z tym,  że parę
osób jest  nieobecnych mimo,  że zaproszenia zostały wysłane proponuję skreślenie
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z dzisiejszego posiedzenia  punktu 5,  6,  7,  8 i  9,  ponieważ nie  ma osób, które by w 
tej  dyskusj i  mogły uczestniczyć.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  chciałem  zwrócić  uwagę,  jestem  otwarty  na  to, 
żeby te  dwa organy czyl i  rada  gminy i  wójt  ze  sobą  współpracowały  jak  naj lepiej ,  
ale  zgodnie  z  prawem.  Nieobecność  tych  osób  na  dzisiejszym  spotkaniu  jest  
spowodowana  tym,  że  sposób  ich  zaproszenia  i  nie  skonsultowanie  tego  ze  mną 
nie  jest  zgodny  ze  statutem  naszym  i  nie  jest  zgodny  z  ustawą  samorządową.  
Dlatego  jest  moja  prośba,  że  w  przypadku  ponownego  zaproszenia,  proszę 
przestrzegać  statutu  gminy,  gdzie  pisze,  że  zapraszając  powinien  Pan  zasięgnąć  
opinii  wójta.  Sesje  rady  gminy  są  otwarte,  tak  że  każdy  może  być  obecny.  W 
momencie,  kiedy zaprasza Pan pracownika,  który podlega mnie,  pracownika gminy 
lub  jednostki  organizacyjnej  Gminy  Grunwald  powinno  to  być  skonsultowane  ze 
mną  i  oczywiście  polecenie  służbowe  mogę  ja  i  tylko  ja  wydać  i  takie  polecenie  
wydam,  jeżeli  to będzie opiniowane przez Pana ze mną przed rozpoczęciem sesj i .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  wyda  Pan  polecenie 
niezgodne  z  moją  propozycją,  tzn  jeżeli  ja  wystąpię  z  zaproszeniem  któregoś  z  
Pana pracowników?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  wiem  czy  wydam,  czy  nie  wydam,  będzie 
zależało  od  okoliczności.  Wójt  gminy  jest  organem  nie  wykonującym  uchwały 
rady  gminy,  tylko  jest  organem  wykonawczym  gminy.  Wójt  gminy  nie  jest  
organem  wykonawczym  rady  gminy,  tylko  jest  organem  wykonawczym  gminy.  
Przytoczę  jeden  argument  dotyczący  zapraszania  gości,  bo  na  ostatnim  spotkaniu,  
na  ostatniej  sesj i  byl i  zaproszeni  goście,  był  zaproszony  Komendant  Policj i ,  był  
zaproszony  Komendant  Straży  Pożarnej  i  odniosłem  bardzo  przykre  wrażenie 
jeżeli  chodzi  o  Komendanta  Straży  Pożarnej ,  bo  pytania  były  złośliwe  i  nie 
skierowane  do  tej  osoby  co  trzeba  np.;  na  temat  hydrantów,  „to  komendant  straży 
nie  wie,  gdzie  są  hydranty?”  To  nie  komendant  OSP  musi  wiedzieć  gdzie  są  
hydranty,  musi  wiedzieć  kierownik  gospodarki  komunalnej  i  on  o tym wie.  Jak  się 
gości  zaprasza,  to trzeba tych  gości traktować z  szacunkiem.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  pytania  wynikają  z  mojej 
niewiedzy,  nie  z  mojej  złośliwości,  ale  dobrze  by  było,  żeby  komendant  straży 
wiedział  gdzie  są  hydranty  i  czy  one  są  sprawne,  bo  to  straż  jedzie  do  gaszenia  
pożaru a  nie kierownik gospodarki  komunalnej .
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – jednostki wiedzą gdzie są hydranty.
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  ja  byłem  osobiście  przy  pożarze,  to  było  we 
Frygnowie  i  te  jednostki  nie wiedziały gdzie jest  hydrant  z wodą.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  komendant  jest  powołany  do  innych  celów,  jest 
wybrany  w  wyborach.  O  lokalizacj i  hydrantów  powinien  wiedzieć  naczelnik 
każdej  jednostki.  Kierownikiem  urzędu  jest  wójt  i  tylko  wójt  może  wydać 
polecenie  uczestniczenia  w  sesjach  rady.  Zapis  w  naszym  statucie  powinien  ulec 
zmianie.  Wystarczy,  że  Pan  zwróci  się  o  opinię  jak  będziemy  zapraszali  gości  na  
sesję rady gminy.  Czy ta  opinia  będzie pozytywna  czy negatywna,  to  Pan tę  opinie  
przedstawi na sesj i  rady.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  związku  z  tym  mam 
pytanie,  bo ja zgłosiłem wniosek o wykreślenie  punktów od 5 do 9,  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  proponowałbym  zostawić  punkt  „Informacje 
związane  z  funkcjonowaniem  placówek  wychowania  przedszkolnego”,  dlatego  że 
na  sali  jest  obecny  przedstawiciel  gminy,  który  jest  odpowiedzialny  za 
funkcjonowanie  tego  punktu  przedszkolnego  a  jednocześnie  koordynator  tego 
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przedsięwzięcia,  który  ma  największą  wiedzę  na  temat  funkcjonowania  tego 
punktu przedszkolnego.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  - czy  w  dniu  jutrzejszym  te 
osoby z gminy będą obecne na sesj i?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – czy są potrzebne?
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  jeżeli  jest  w porządku obrad 
punkt,  który wymaga gości,  to  proszę mnie  nie pytać  czy one są potrzebne czy nie,  
bo to wynika z  porządku, który został  zaproponowany?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  z  tego  co  przeczytałem,  to  nie  wynika,  że  ktoś 
może  zmusić  te  osoby.  Jeżeli  ja  uważam,  że  osoby,  które  znajdują  się  na  tej  sali  
wyczerpują  możliwość  udzielenia  informacji  szczegółowej  i  do  końca,  czy 
skorzystania  z  zapytania,  na  które  odpowiem,  to  nie  uważam  za  stosowne,  żeby 
osoby,  które  pracują  od  7  do  15  opuszczały  pracę  i  przybywały  na  sesję  rady  
gminy.
Przewodniczący  rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czyli  przedstawi  Pan 
sprawozdanie z  działalności?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  sprawozdanie radni  otrzymali  na piśmie.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  nic więcej  w tej  sprawie nie 
usłyszymy?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  jeżeli  będą  pytania,  inspektor  zapisze  i  w  ciągu 
21 dni dostaniecie  odpowiedź.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czyl i  proponuje  Pan  taką 
wymianę poglądów i taką dyskusję  na posiedzeniach  komisj i  i  rady.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jestem  za  współpracą,  tylko  za  współpracą 
zgodnie  ze  statutem  i  obowiązującymi  przepisami.  Gdy  Pan  będzie  zapraszał  
zgodnie  ze  statutem,  czyl i  opiniował  wszystkich  zaproszonych  ze  mną,  to 
będziemy współpracowali .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  ja  podtrzymuję  wniosek  o 
wykreślenie  punktów od 5 do 9 z dzisiejszego posiedzenia komisj i .
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  w  sprawie  uchwały  dotyczącej 
dofinansowania  przedszkola,  czy  to  RIO  zaleciło  tą  zmianę  na  100%  jaką  zmianę  
Pan wprowadza?
Przewodniczący  Komisji  Budżetu  Rolnictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  –  Pan 
Arkadiusz  Piasecki  –  proponuję  abyśmy  przegłosowali ,  czy  wprowadzamy  do 
porządku  obrad  i  wtedy  będziemy  dyskutować,  bo  jak  nie  przegłosujemy  to  nie  
będziemy dyskutowali .
Za przyjęciem do porządku obrad projektu  uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XLII/245/2014  Rady  Gminy  Grunwald  w  sprawie  ustalenia  trybu  udzielania  i 
rozliczania  dotacj i  udzielanych  przedszkolom,  punktom  przedszkolnym,  szkołom,  
prowadzonym  na  terenie  Gminy  Grunwald  przez  osoby  fizyczne  i  osoby  prawne 
nie  będące  jednostkami  samorządu  terytorialnego  oraz  trybu  i  zakresu  kontroli 
prawidłowości  ich  wykorzystania  głosowało  8  radnych,  5  radnych  było  przeciw,  1 
wstrzymała  się (radna Wioletta  Sawicka).
Za  przyjęciem  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  przeprowadzenia 
przez  Komisję  Rewizyjną  Rady Gminy Grunwald  kontroli  w zakresie  f inansowania  
i  realizacj i  remontu  strażnicy OSP we Frygnowie  głosowało 14 radnych.
Za  przyjęciem  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  przeprowadzenia 
przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Gminy  Grunwald  kontroli  działalności  Gminnej  
Biblioteki  Publicznej  w  Gierzwałdzie  głosowało  13  radnych,  1  wstrzymał  się 
(radny Stanisław Zaboroś).
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Za  wykreśleniem  z  porządku  obrad  punktu  5,  6,  7,  8  i  9  głosowało  7  radnych,  
przeciw było  2 radnych,  5 radnych wstrzymało  się.
Porządek  obrad  Komisj i  został  przyjęty  w  głosowaniu  jawnym  –  12  głosami  za, 
przeciwnych  nie  było,  2  głosach  wstrzymujących  się  w/g  następującego 
wyszczególnienia:
      1.  Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
      2.  Przyjęcie  porządku obrad.
      3.  Przyjęcie  protokołu z ostatniego posiedzenia  Komisj i .
      4.  Informacje związane z  funkcjonowaniem placówek wychowania 
          przedszkolnego.  
      5.  Zaopiniowanie  projektów uchwał na najbliższą  sesję Rady Gminy:
          a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald 
              na lata  2015 – 2025;
          b)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok;
          c)  w sprawie udzielenia  pomocy finansowej dla  Powiatu Ostródzkiego;
          d)  w sprawie utworzenia sołectwa Korsztyn  i  nadania statutu sołectwu
              Korsztyn;
          e)  w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości  gruntów, budowli  lub
              ich części  wykorzystywanych  pod infrastrukturę  „ostatniej  mili” ;
          f)  w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/245/2014 Rady Gminy Grunwald z
              s iedzibą w Gierzwałdzie  z dnia 4 września 2014 roku w sprawie
              określenia  wysokości  stawek opłat  za zajęcie  pasa drogowego dróg,
              których zarządcą  jest  Gmina Grunwald na cele  niezwiązane z budową,
              przebudową, remontem,  utrzymaniem i ochroną dróg;
          g)  w sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/235/2014 Rady Gminy Grunwald w
              sprawie ustalenia  trybu udzielania  i  rozliczania dotacj i  udzielanych
              przedszkolom,  punktom przedszkolnym,  szkołom prowadzonym na
              terenie  Gminy Grunwald przez osoby fizyczne i  osoby prawne nie
              będące jednostkami samorządu terytor ialnego oraz trybu i  zakresu
              kontroli  prawidłowości ich wykorzystania;
          h)  w sprawie przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną  Rady Gminy
              Grunwald kontroli  w zakresie  f inansowania i  realizacj i  remontu
              s trażnicy OSP we Frygnowie;
           i)  w sprawie przeprowadzenia przez Komisję  Rewizyjną  Rady Gminy 
              Grunwald kontroli  działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w 
              Gierzwałdzie.
       6.  Rozpatrzenie  sprawozdania z  wykonania budżetu gminy za 2014 rok wraz z
           opinią  RIO o tym sprawozdaniu,  sprawozdania finansowego, informacji  o
           s tanie  mienia komunalnego.
       7.  Wystąpienie Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy z wnioskiem w sprawie 
           udzielenia  lub nieudzielenia  absolutorium wójtowi gminy z tytułu
           wykonania budżetu za 2014 rok.
        8.  Wolne wnioski  i  zapytania.
        9.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt  3.  Protokół z ostatniego posiedzenia  Komisj i  został  przyjęty jednogłośnie
           bez odczytywania.

Ad pkt  4.  Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik -  w Szkole Podstawowej w 
Gierzwałdzie  działa  punkt przedszkolny realizowany w ramach projektu
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„Grunwaldzkie  skrzaty”  współfinansowany ze środków Unii  Europejskiej .
Celem głównym projektu było  utworzenie punktu przedszkolnego w Gierzwałdzie, 
działającego przy Szkole Podstawowej w Gierzwałdzie  i  objęcie  wsparciem 36 
dzieci  w wieku 3 – 4 lat  w okresie od 1.11.2013 r .  do 30.06.2015 r . .  
W roku szkolnym 2013/2014 do punktu zostało przyjętych  24 dzieci  (12 – 3- 
latków i  12 – 4-latków).  W sierpniu 2014 r .  10 starszych dzieci  zakończyło  udział 
w projekcie  i  w to miejsce przyjętych zostało kolejnych 10 dzieci.  Zajęcia  w 
punkcie przedszkolnym prowadzone są od godz.  7.00 – 15.00. Dzieci  otrzymują  3 
posiłki .  Rodzice  objęci  zostali  wsparciem szkoleniowym.  Oprócz zajęć 
programowych prowadzone są zajęcia  z języka angielskiego,  logopedia, 
gimnastyka  korekcyjna a także wsparciem objęci są rodzice.  Prowadzone były 
warsztaty z psychologiem na temat  podstawowej wiedzy z  pedagogiki, 
psychologii ,  zasad zdrowego żywienia.  
Od dnia 1.09.2015 roku będzie działał  punkt przedszkolny przy Szkole
Podstawowej w Gierzwałdzie  dla  dzieci  3 i  4-letnich  i  utworzony zostanie  punkt 
przedszkolny przy Szkole Podstawowej w Mielnie.  Podejmowaliśmy uchwałę 
odnośnie kryteriów przyjęcia  do przedszkola.  Według tych  kryteriów został 
przeprowadzony nabór.  Zgodnie z ustawą z 13 czerwca,  która mówi,  że gmina  ma 
obowiązek przyjęcia  wszystkich dzieci  4-letnich,  z  tego obowiązku się 
wywiążemy.  Wszystkie  dzieci  4-letnie  które się zgłosiły do naszych punktów 
przedszkolnych będą przyjęte.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – czy wszystkie  miejsca zostały 
wykorzystane czy są jeszcze wolne?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik –  są wolne miejsca.  W Gierzwałdzie  w 
jednym pomieszczeniu  możemy pomieścić  24 osoby,  w Mielnie  to samo.  Są 
jeszcze wolne miejsca.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  przedszkole zapewnia 
opiekę przez 5 godzin?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – tak,  bezpłatnie.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  a jeżeli  rodzic  będzie 
chciał ,  żeby dziecko pozostawało dłużej  w przedszkolu?
Sekretarz – pan Waldemar Szydlik – to wtedy musimy podjąć uchwałę o opłacie, 
to nie  będzie więcej  niż 1 zł .  
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – a jeżeli  dziecko będzie 
miało zostać w przedszkolu do godziny 16.00?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik –  jeżeli  będą indywidualne  przypadki,  to 
zrobimy.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – a jeżeli  to dziecko będzie z 
Frygnowa?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  jest  obowiązkiem dowożenie  dzieci  do punktów 
przedszkolnych i  taki  dowóz zorganizujemy,  jeżeli  chodzi  o Mielno, Zybułtowo i 
to będzie w określonych godzinach,  w przypadkach indywidualnych,  poza 
godzinami,  to  indywidualnie.  My zapewniamy tylko  w takim zakresie,  w jakim 
przewiduje ustawa o systemie  oświaty.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – gmina ma obowiązek dowieźć dzieci  tylko 
w zakresie  własnego obwodu szkolnego.  Jeżeli  ktoś chce przenieść dziecko do 
innego obwodu, to już indywidualnie,  w jego zakresie.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  ja mówię  o przykładzie, 
dziecko z Frygnowa będzie do 15.00 czy 16.00 i  wtedy rodzic ma sam przyjechać 
po te dziecko?

6



Wójt – Pan Henryk Kacprzyk -  oczywiście.  
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala -  ale  w ramach obowiązku 
dowozu?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk -  to jest  publiczne przedszkole i  ramy określa 
ustawa.  Jeżeli  będą indywidualne  przypadki,  to z dyrektorem taką sprawę będzie 
mógł  załatwić.  Jężeli  nie  będzie takiej  możliwości,  to wiadomo,  że przedszkole 
pracuje w godzinach od – do.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  dokładnie w jakich 
godzinach przedszkole pracuje?
Sekretarz – pan Waldemar Szydlik – od 7.00 do 15.00.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  odnośnie wyżywienia,  jakie 
warunki zapewnia przedszkole w Gierzwałdzie?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik –  w ramach projektu jest  zatrudniona jest 
oddzielna osoba,  która zajmuje się  gotowaniem dla przedszkolaków a od 1 
września te  Panie,  które są w kuchni zatrudnione  również będą przygotowywały 
posiłki  dla  przedszkolaków.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – czyli  osobno jest 
zatrudniona osoba?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – w tej  chwili  tak.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala -od września będzie kuchnia, 
która żywi  całą  szkołę?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik –  nie,  posiłki  będą dla  przedszkolaków 
przygotowywane oddzielnie,  bo są inne normy żywieniowe.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala -  w jakich godzinach to są 
posiłki ,  czy dostają śniadanko na wejście?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik –  są trzy posiłki .
Dyrektor Niepublicznej  Szkoły Podstawowej w Dylewie – Pan Arkadiusz Rosa 
– na terenie  gminy Grunwald działają  2 niepubliczne punkty przedszkolne.  Nie ma 
przedstawiciela  ze Stębarka.  Jeden punkt  działa  przy szkole w Dylewie jako punkt 
przedszkolny „Bajka”.  Przez 2 lata  f inansowany był  ze środków unijnych w 
ramach programu „Kapitał  Ludzki”.  W ramach programu ze środków 
wyremontowano salę,  ubikacje zakupiono wyposażenie.  Odbywały się zajęcie 
logopedyczne,  języka angielskiego,  artystyczne.
W ciągu dwóch lat  opieką objęte  było  24 dzieci  w wieku 3 i  4 lat .  Również 
rodzice korzystal i  z opieki  poradni  pedagogiczno-psychologicznej .  Od 1 września 
2014 r .  skończyło  się  f inansowanie i  jest  jako oddział  przedszkolny bez 
finansowania zewnętrznego.  Na dzień dzisiejszy do tego oddziału uczęszcza  18 
dzieci  w wieku 3,  4 i  5 lat .  Pomimo że skończyło  się f inansowanie,  dzieci 
korzystają  z pomocy naukowych,  ze sprzętu,  mają zajęcia  logopedyczne,  mają 
język  angielski,  zajęcia  rytmiczno-muzyczne.  Dzieci  maja przez 5 godzin zajęcia  z 
podstawy programowej.  Do oddziału przedszkolnego uczęszczają  dzieci  nie tylko 
z Gminy Grunwald ale  z sąsiednich gmin.  Z Gminy Grunwald jest  13 dzieci, 
Gmina Ostróda 1 dziecko i  Gminy Dąbrówno 4 dzieci.  Na przyszły rok mam 10 
zgłoszeń.  W Stębarku jest  punkt niepubliczny.  Prowadzi  stowarzyszenie.
W Stębarku jest  25 dzieci,  w tym 11 dzieci  z  Gminy Dąbrówno.
Jak mam 18 dzieci,  to za 5 dzieci  spoza gminy zwracają f inanse.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  jak wygląda  wyżywienie 
dzieci  i  godziny pracy?
Dyrektor NSP w Dylewie – Pan Arkadiusz Rosa – wypełnianie podstawy 
programowej  to jest  od 9.00 – 14.00, a jak trzeba to  są od 7.00.  Nie ma 
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zapewnionego dowozu.  Dowóz jest  indywidualny.  Posiłki  przygotowywane są na 
miejscu.  Są dwa posiłki;  o 9.00 śniadanie,  drugi posiłek -  obiad rozbity na dwa 
posiłki ,  wyżywienie jest  odpłatne.
Nie zgłoszono zapytań  do punktów 5,  6,  7,  8 i  9.

Ad  pkt  5.  Skarbnik  -  Pani  Urszula  Borkowska  przedstawiła  projekt  uchwały  w 
sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata  2015-
2025.  WPF  ma  dużo  zmian,  ponieważ  ostatnia  aktualna  i  obowiązująca  prawnie  
WPF  jest  z  13  marca  2015  r . .  W  WPF  wprowadzane  są  zmiany  wynikłe  z  
zarządzenia  wójta  17a  z  31 marca  i  tu  była  kwota  zwiększająca  budżet  o  125.510,-  
zł  zarówno  po  stronie  dochodów  jak  i  po  stronie  wydatków,  następnie  uchwała 
Rady  Gminy  Grunwald  z  24  kwietnia,  która  była  wprowadzana  i  tu  były 
wprowadzone  zmiany  po  stronie  dochodów  626.028,-  zł ,  natomiast  wydatki  o 
kwotę  1.126.028,-  zł ,  co  powiększyło  nasz  deficyt.  Następnie  było  wydane 
Zarządzeniem Wójta  Nr  26  z  dnia  z  28.04.2015 r .  na  kwotę  zwiększającą  zarówno 
dochody  jak  i  wydatki  o  357634,79  zł .  Zwiększenie  związane  jest  z  akcyzą,  która  
została  wypłacona  rolnikom  i  3.900,-  zł  na  utrzymanie  cmentarzy  wojennych,  
następnie  największa  zmiana,  którą  będziemy  omawiać  w  uchwale  budżetowej ,  
zwiększenie  po  stronie  dochodów  jak  i  wydatków  o  321.332,09  zł .  Na  to  składają 
się;  dotacje  celowe  na  książki,  zwiększenie  dochodów  własnych,  dotacja  na  diety  
z  tytułu  wyborów  Prezydenta  RP.  Po  zmianach  dochody  WPF  wynoszą  
23.423.281,29  zł  a  wydatki  ogółem  25.546.221,29  zł ,  deficyt  2.122.940,-  zł  i 
zostanie  pokryty  przychodami  z  kredytu.  Nie  było  zmian  w  przedsięwzięciach.  
Załącznik  jest  obligatoryjny,  obowiązkowy.  
Uwag nie  zgłoszono.

Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie 
zmian budżetu Gminy Grunwald  na 2015 rok.  Po stronie dochodów jak i  wydatków 
zwiększamy  budżet  o  321.332,09  zł .  Po  stronie  dochodów  niewiele  jest  zmian,  
dotacje  celowe i  niewielkie  zwiększenie  dochodów wynikające  z  analizy  planu jak  
również  dotacje  dla  GOPS.  Największa  rewolucja,  która  jest  wprowadzona  po 
stronie wydatków, to  jest  wydzielenie  z subwencji  z rozdziału 80150 -  jest  to
realizacja  zadań wymagających  specjalnych  zadań nauki  i  metod  pracy dla  dzieci  i  
młodzieży w szkołach podstawowych i  gimnazjach.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  gdyby  Pani  wyjaśni ła  te 
urzędowe nazewnictwo?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska - to dotyczy dzieci,  które mają orzeczenia.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  subwencji  oświatowej ,  którą  otrzymujemy  są 
wydzielone  grupy uczniów, które  mają  orzeczenia,  dostają  dużo wyższą  subwencję 
na  jednego  ucznia.  Tą  subwencję  kiedyś  naliczaliśmy  razem  a  teraz  przyszło  
zalecenie  z  Ministerstwa  Finansów,  że  ta  subwencja  na  uczniów 
niepełnosprawnych  ma  być  rozliczana  przez  dyrektorów  szkół  odrębnie  i  s tąd 
musimy  jest  wydzielona  kwota  na  dzieci  niepełnosprawne.  Dano  do  roboty  dużo 
więcej ,  zwłaszcza  dla  dyrektorów, oddzielnie  z każdego ucznia niepełnosprawnego 
trzeba  będzie  się  rozliczyć.  Państwo  podejrzewa  nas,  że  my  oszukujemy,  że  
zgłaszamy  za  dużo  uczniów  niepełnosprawnych,  co  jest  nieprawdą.  Nie  możemy 
wykazać w SIO ucznia,  który nie  ma orzeczenia.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jaka  jest  skala  osób, 
uczniów z orzeczeniami?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik –  najwięcej  dzieci  jest  w gimnazjum, 32
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osoby.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  w  Mielnie  nie  ma  w  ogóle.  To  jest  taka 
polityka,  że  subwencja  przychodzi  na  ten  rok  na  podstawie  SIO,  które  dyrektorzy 
sporządzają  na  koniec  września  roku  poprzedniego.  W  tej  chwili  jest  taka 
sytuacja,  że  w  szkole  w  Mielnie,  jak  była  naliczana  subwencja  dzieci  z  
orzeczeniami  nie  było  a  na  chwilę  obecną  są.  Subwencji  na  dzieci  specjalnego 
nauczania w Mielnie  nie  wydzielam a dzieci  są z orzeczeniami.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  - kwestia  przekazania 
zaległych środków.
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – zaległych środków nie ma.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  jeżeli  raz  coś  się  przekaże  do  SIO,  to 
zmian nie  ma.
Przewodniczący  Rady  Gminy –  Pan  Ryszard  Bala  –  ta  kwota  970 tys.  zł ,  to  jest 
na dzieci  niepełnosprawne?
Skarbnik  =  Pani  Urszula  Borkowska  –  na  dzieci  wymagające  specjalnej 
organizacj i  nauki.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – dla dzieci  z orzeczeniami.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  80150  to  są  dzieci  w  szkołach  i 
gimnazjum.  Jest  jeszcze  80149  –  nie  mam,  bo  nie  mamy  w przedszkolach  dzieci  z  
orzeczeniami.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  jeżeli  dostaje  orzeczenie,  to  pod  koniec 
oddziału przedszkolnego.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  w  dziale  80150  Dylewo  ma  17  tys.  zł , 
Gimnazjum  620  tys .  zł ,  Frygnowo  –  86  tys .  zł ,  Szczepankowo  –  16  tys.  zł ,  
Gierzwałd – ponad 222 tys.  zł ,  Mielno nie  ma.  Co sumując razem daje ponad 962
tys.  zł  subwencji  na  dzieci  z  orzeczeniami.  Otrzymaliśmy  dotacje  na  podręczniki 
dla  dzieci  z  orzeczeniami  i  dla  dzieci  bez  orzeczeń;  1.359,90  zł  na  podręczniki  w 
Dylewie,  9042,-  zł  na  podręczniki  dla  dzieci  w  naszych  szkołach  z 
orzeczeniami,to  dojdzie  do  kwoty  962  tys.  zł  i  ogólna  kwota  tego  rozdziału  jest  
ogółem  971  tys.  zł .  Jest  jeszcze  dotacja  celowa  na  podręczniki  dla  dzieci  bez  
orzeczeń – prawie 42 tys.  zł ,  doliczając do tego szkołę Dylewo.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  tą  kwotę  970  tys.  zł 
Pani uzyskała  tylko  z działu oświata  czy też innych?
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  tylko  z  oświaty,  subwencja  rozliczona  na 
każdą  szkołę  i  było  zdjęte  z  oświaty  w  każdej  szkole.  W  Mielnie  nie  było  zmian.  
Szczególnych zmian w wydatkach nie wprowadzamy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  załączniku  nr  6  -w  7 
pozycj i  jest  zapis  „organizacja  ferii  zimowych  dla  rodzin  z  miejscowości  
Szczepankowo”.  Te pieniądze  zostały wypłacone?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska –  będą.
Przewodniczący rady Gminy – Pan Ryszard Bala – kiedy?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska –  to jest  dla Stowarzyszenia.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – to jest  z puli  dla organizacj i  pozarządowych.
Przewodniczący  Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  pieniądze  zostały przyznane 
w  marcu,  a  program  obowiązuje  do  15  grudnia,  do  tego  czasu  ferii  zimowych  nie  
będzie.  Pieniądze  zostały  uruchomione  w  marcu,  bo  marcu  został  przeprowadzony 
nabór.
Skarbnik  – Pani  Urszula  Borkowska –  być  może,  to  jest  błąd  w zapisie,  na sesję 
poprawię.
Radny – Pan Adam Królikowski – pieniądze były  na „dzień kobiet”.
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  s towarzyszenie  musi  przedstawić  szczegółowe 
rozliczenie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jeżeli  ktoś  składa  aplikacje 
o  środki  na  ferie  zimowe,  a  w  tym  czasie  tych  ferii  zimowych  nie  ma,  to  nie 
rozumiem?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – poprawię na sesję.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia 
pomocy finansowej dla Powiatu Ostródzkiego.
Na  spotkaniu,  które  odbyło  się  na  tej  sali  z  Panią  Dyrektor  Zarządu  Powiatowego 
Dróg  oraz  na  sesjach  informowałem,  że  jesteśmy  skłonni  na  współpracę,  jeżeli  
chodzi  o jakość dróg, że jesteśmy skłonni  dofinansować.
Od kilkunastu  lat  s taraliśmy się  o  wybudowanie  chodnika  w miejscowości  Mielno.  
Od  3  lat  zgłaszal iśmy  chęć  dofinansowania  w  50%  budowy  tego  chodnika.  My 
zmianę  mamy  w  budżecie,  tylko  Starostwo  Powiatowe  zażyczyło  sobie  oddzielnej  
uchwały.  Doszła  propozycja  druga.  Z  zaoszczędzonych  środków zostanie  zrobiony 
remont  skrzyżowania  w  miejscowości  Szczepankowo  z  chodnikami  i  dojściem  do 
przystanku  i  zatoką  autobusową  i  wykonania  części  jezdni  w  kierunku 
miejscowości  Glądy i  w kierunku miejscowości  Dylewo.  
Radny – Pan Adam Butrymowicz – to miejscowość Dylewo nic nie  skorzysta?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  tym  projekcie  skorzysta  na  tyle,  że  droga  od 
Szczepankowa do Dylewa zostanie  rozpoczęta.
Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  od  strony  Szczepankowa  do  Gierzwałdu  jest 
coś planowane?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie,  ta  droga  jest  dobra.  Ten  węzeł 
komunikacyjny w Szczepankowie poprawi bezpieczeństwo dla  dzieci.
Radny  -  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  s łyszałem,  że  jak  skończą  w  Szczepankowie, 
to przenoszą się do Kiersztanówka?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  odpowiedziałem,  że  sporządzimy  projekt.  Jest 
otwarta  chęć współpracy.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  biała  tablica  jak  zaczyna  się  miejscowość, 
druga sprawa to oświetlenie.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  tym  roku  w  budżecie  oświetlenia  nie  ma. 
Jeżeli  s ię  środki  znajdą,  to  rada  zadecyduje.  Jeżeli  będą  luzu  budżetowe przy tych  
potężnych inwestycjach,  które w tym roku wykonujemy.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  - ale  kilka  sesj i  temu  Pan  mówił,  że  będzie 
wykonany plan.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  tej  chwili  odpowiedzialnością  możemy  się 
obydwaj  podzielić.  Było  to  w  wyborczych  programach  Pana  jak  i  moich.  Ten 
wniosek  zgłaszał  już  poprzedni  radny  i  sołtys  miejscowości  Kitnowo.  Ja  mogę  
przygotować  kosztorys  na  prace  remontowe.  Na  oświetlenie  nie  będzie 
zewnętrznych  środków.  Będziemy  musiel i  robić  ze  swoich  środków.  To  jest  
decyzja  rady.  Jeżeli  rada  zadecyduje  i  wskaże  wolne  środki,  ja  jestem  za  tym,  bo  
jestem za tym,  żeby robić jak najwięcej  projektów.
Radna –  Pani  Jadwiga Dymkowska –  chciałabym  spytać  się  o  obiekt  sportowy w 
Gierzwałdzie,  te  301  tys.  zł ,  wiemy  o  co  chodzi,  tylko  Pan  obiecał,  że  część  z  tej 
kwoty jest  możliwa do odzyskania?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  sprawa  przegrana  w  sądzie,  o  tyle  została 
zmniejszona  wartość  inwestycj i .  W Elblągu  wygraliśmy i  sąd  naliczył  nam 70 tys.  
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zł.  W  Sądzie  Apelacyjnym  w  Gdańsku  przegraliśmy  sprawę.  My  o  tyle 
zmniejszyliśmy wartość inwestycj i  i  teraz musieliśmy zapłacić.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk  przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  utworzenia 
sołectwa Korsztyn  oraz nadania statutu sołectwu Korsztyn.
Sprawa  znana  ogólnie,  bo  kilka  podejść  było.  Wszystkie  uchwały  zostały  podjęte,  
wszelkie  formalności  wymagane  przy  utworzeniu  sołectwa  zostały  spełnione. 
Została  wyrażona opinia  przez mieszkańców Korsztyna.
Uwag nie  zgłoszono.

Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk  przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  zwolnień  z 
podatku od nieruchomości  gruntów, budowli  lub ich  części  wykorzystywanych  pod 
infrastrukturę „ostatniej  mil i”.
Dwie  sesje  wstecz  ta  sprawa  stawała,  na  mój  wniosek  te  dwa  projekty  uchwał  
zostały wycofane,  z tego tytułu,  że pełnej  wiedzy na ten temat  nie  miałem.
Tydzień  temu odbyło  się spotkanie ze Starostą i  przedstawicielem Marszałka gdzie  
szczegółowo  przedstawiono  jak  ma  wyglądać  ta  sieć  „ostatniej  mil i”.  Mamy  sieć  
szkieletową,zostały  zrobione  3  punkty  dostępowe.  Pozostało  doprowadzenie  sieci 
do  poszczególnych  odbiorców.  Na  to  wykonawcę  ma  znaleźć  Marszałek.  Mocno 
przeszacowali  jeżeli  chodzi  obudowę,  bo  Marszałek  zwraca  się  do  nas,  żebyśmy 
obniżyli  opłaty  za  wejście  w  pas  drogowy do  1,-  zł .  Ta  uchwała  dotyczy  tylko  tej  
inwestycj i ,  tylko  tej  f irmy,  która  będzie  brała  udział  w  tej  inwestycj i .  Opłata  za 
internet  szerokopasmowy  dla  rodziny  będzie  wynosić  nie  więcej  jak  50,-  zł .  Już  
większość samorządów podjęło uchwały.  Jakby Starostwo zwolniło z tych  opłat ,  to  
jest  1.300  tys .  zł .  My tych  opłat  nie  naliczyl iśmy,  więc  nie  musimy  zwracać.  Czy 
wchodzimy w interes  z Marszałkiem i przyjmujemy uchwały?
Sekretarz  –  Pan Waldemar Szydlik  –  my jesteśmy w dobrej  sytuacj i ,  bo  mamy  3 
punkty dostępowe.
Radny – Pan Zbigniew Napłoszek – jaki  będzie koszt?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk -  opłata  będzie ta  sama.  
Marszałek  chce  od  nas  kasy,  chce  podatek  od  nieruchomości,  który  musielibyśmy 
zwrócić plus zwolnienie  z opłat  za zajęcie  pasa drogowego.
Marszałek  naciska  na  nas,  żebyśmy weszli  w ten  program.  Najważniejsze  żebyśmy 
nie  byl i  posądzeni,  że  zablokowaliśmy  rozbudowę  sieci  szerokopasmowej  na 
terenie  naszej  gminy przez niepodjęcie  tych  uchwał.
Innych uwag nie  zgłoszono.
Przewodniczący Komisj i  ogłosił  5 minutową przerwę.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  przedstawił  projekt  uchwały 
w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XLII/235/2014  Rady  Gminy  Grunwald  w  sprawie 
ustalenia  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacj i  udzielanych  przedszkolom, 
punktom  przedszkolnym,  szkołom,  prowadzonym  na  terenie  Gminy  Grunwald 
przez osoby fizyczne i  osoby prawne niebędące jednostkami  samorządu
terytorialnego oraz trybu i  zakresu kontroli  prawidłowości  ich wykorzystania.
RIO  uchwałą  z  30  kwietnia  w  sprawie  badania  zgodności  z  prawem  uchwały  nr  
VII/42/2015  tą  uchwałę  uchyla.  Stwierdza  się  nieważność  §  1  pkt  4  Uchwały  Nr 
VII/42/2015  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie  z  dnia  31  marca 
2015  roku  w  sprawie  zmiany  uchwały  z  dnia  30  września.  Tam  były  2  punkty 
zmiany,  ja  dołożyłem  trzeci  o  dotacj i  i  to  RIO  zakwestionowała.  Co  zostało 
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dokładnie zakwestionowane -  „Rada Gminy Grunwald,  używając  w treści  § 1 pkt  4  
przedmiotowej  Uchwały,  określenia  „w wysokości  nie  niższej  niż”  -  w odniesieniu 
do  dotacj i  przysługującej  na  ucznia  niepełnosprawnego  –  wskazała  jedynie  dolną 
granicę  wysokości  dotacj i  przysługującej  na  niepełnosprawnego  ucznia  w 
niepublicznych  przedszkolach  i  innych  formach  wychowania  przedszkolnego.  Tym 
samym  nie  wypełniła  obowiązków  wynikających  z  art .  90  ust .  2B  ustawy  o 
systemie  oświaty,  a  jedynie  powtórzyła  zapis  ustawowy.”  „W  świetle  art .  90  ust .  
2B  ustawy  o  systemie  oświaty  organ  stanowiący  jednostki  samorządu 
terytorialnego  udzielając  dotacj i  dla  niepublicznego  przedszkola,  powinien 
jednoznacznie  i  precyzyjnie  określić  wysokość  dotacj i  przysługującej  z  budżetu  
gminy,  na  ucznia  niepełnosprawnego  o  wartości  nie  niższej  niż  wynika  to  z  
przepisów  ustawy  o  systemie  oświaty.”  W  skrócie  mówiąc,  w  tym  §  który 
przedłożyłem,  po  prostu  powtórzyłem  to  co  zostało  zapisane  w  ustawie  a  w  tej  
chwili  proponuję  rozwiązanie  następujące:  „z  tym,  że  na  ucznia 
niepełnosprawnego  w  kwocie  równej  przewidzianej  na  niepełnosprawnego  ucznia 
przedszkola w części  oświatowej  subwencji  ogólnej  otrzymywanej  przez gminę”.
Radna  -  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  na  jakiej  podstawie  wnosi  Pan,  żeby  to 
dofinansowanie było  100% dla niepublicznego punktu?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ustawa  przewiduje,  że  nie 
niższe niż 75%. 
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  dlaczego  100%,  to  jest  placówka 
niepubliczna?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  dlatego,  że  ustawodawca 
daje  możliwość  75%  a  ja  proponuję  100%.  Możemy  się  tutaj  przepychać,  Pani  
swoim pytaniem a ja swoją odpowiedzią.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska –  było  mówione,  że najpierw ustosunkujemy 
się  do wyników kontroli  w szkole.  Ja rozumiem,  że szkoła funkcjonuje dobrze,  jak  
najbardziej .  Dopóki  nie  znamy  do  końca  tego  wszystkiego,  powinniśmy 
przedyskutować  tę  sprawę  i  wtedy  mielibyśmy  jakiś  obraz,  czy  ta  szkoła  działa 
dobrze czy źle?
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  ja  proponując 100% mam na 
myśli  dotację  na  ucznia,  nie  dla  dyrektora  szkoły,  dla  pracowników,  na  ucznia,  
który  powinien  być  traktowany  tak  samo  w  szkole  niepublicznej  jak  i  publicznej .  
Jeżeli  są  zarzuty  do  organu  prowadzącego  szkołę,  to  nie  ma  prawa  cierpieć  z  tego 
tytułu  uczeń.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  jeżeli  chodzi  o  dotację  przeznaczoną  na 
ucznia,  to  placówka  niepubliczna  funkcjonuje  na  podstawie  subwencji  i  
ewentualnie  czesnego.  Ta  subwencja  idzie  na  funkcjonowanie  całej  szkoły,  na  
utrzymanie  budynku,  na  płace,  na  wszelkie  inne  zakupy,  nie  tylko  wyłącznie  na 
ucznia.  Jeżeli  ktoś  zakłada  firmę  prywatną,  to  nie  po  to,  żeby  do  niej  dokładać.  
Każdy kto zakłada  taką firmę powinien się  l iczyć  z tym,  że interes  wypali  albo  nie 
wypali .  Jeżeli  ktoś  dobrze  zarządza  firma  ma  zyski,  ale  jeżeli  ktoś  nie  potrafi  
zarządzać  firma,  to  f irma  plaj tuje.  Jestem  przedstawicielem  placówki  publicznej ,  
zamiast  dofinansowywać  prywatną  działalność  placówki  niepublicznej ,  to  lepiej  
część  tych  pieniędzy  przeznaczyć  na  zakup  nowego  autobusu  z  którego  będą 
korzystały  dzieci  z  całej  gminy.  Firma  która  dowozi  dzieci,  wcale  nie  jest  f irmą  
tanią.  Jesteśmy  jedyną  gminą  w  okolicy  gdzie  nasze  dzieci  mogą  korzystać  w 
ramach  zajęć  edukacyjnych  z  autobusu  bezpłatnie.  Możemy  jeździć  z  dziećmi  czy  
do  muzeum  przyrody  czy  do  teatru,  kina  czy  do  innych  placówek  gdzie  odbywają 
się zajęcia  edukacyjne.  Zamiast  dofinansowywać prywatną działalność,  to
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pieniądze  które  nam pozostaną  lepiej  przeznaczyć  na zakup autobusu.  Uważam,  że 
najpierw  wszyscy  powinni  się  zapoznać  z  protokołem  kontrolnym  szkoły  a  potem 
decydować czy dać 100%.
Radny – Pan Marek Tański –  to  o co chodzi,  to jeździ bezpłatnie,  bez pensj i?
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  dzieci  nie  płacą,  kierowcy  pracują  na 
ryczałcie,  nie ważne ile  godzin pracują,  mają taką samą pensję.
Radny – Pan Marek Tański – paliwo kosztuje.
Radna Małgorzata Kamińska –  ale  dzieci  nie  płacą za wynajem autobusu.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  proszę  sobie  wyobrazić,  i le 
lat  gmina  musiałaby  składać,  żeby  nie  wypłacając  tych  100%  a  75%  kupić 
autobus.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska –  grosz do grosza i  s ię nazbiera.
Radny – Pan Adam Królikowski – Pan Witkowski jest  bez wody.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Pani  powiedziała  najpierw 
sprawdźmy jak funkcjonuje ta  szkoła,  a  dopiero potem dajmy dotację.  Nie możemy 
uzależniać  tej  wysokości  od  wyników  kontroli ,  bo  jeżeli  rzeczywiście  są 
uchybienia i  jakieś zarzuty,  to  odpowiada organ prowadzący a nie  dziecko.
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  nie  jest  to  jedyna  dotacja  dla  szkoły w Dylewie.  
Rada  gminy  ciężko  pracowała  w  1999  roku  jak  przeprowadzaliśmy  reorganizację,  
ciężko  było  wypracować  decyzję.  Jednym  głosem  przeszła  ta  reorganizacja  szkół.  
Tak  jak  wspomniał  sołtys  Kupisz  na  ostatniej  sesj i  5  szkół  zostało  zlikwidowane,  
bo  na  tyle  było  stać  gminę.  Między innymi  była  szkoła  w Dylewie.  Miało  powstać 
stowarzyszenie,  które  miało  prowadzić  tę  szkołę,  nie  wiem  z  jakich  przyczyn  nie 
powstało.  Stowarzyszenie  jest  organizacją  pozarządową  i  możemy 
dofinansowywać  a  majątek,  który  powstaje  jest  majątkiem  gminy.  W  tej  chwili  
pieniądze,  które  wkładamy  są  własnością  organu  prowadzącego.  Na  dodatek,  że  
proponujemy  100%  to  jeszcze  użyczamy  budynku  nieodpłatnie,  co  jest  bardzo 
dużą  dotacją  ze  strony  gminy,  bo  punkt  przedszkolny  w  Stębarku  płaci  2.700,-  zł  
miesięcznie,  to taką również sumę możecie  sobie policzyć  na szkołę w Dylewie.
Nigdy  nie  była  po  macoszemu  traktowana  szkoła  w  Dylewie.  Przed  kampanią  
pojawił  się  taki  zarzut.  Do  powstania  punktu  przedszkolnego  gmina  mocno  się 
przyczyniła  remontując  budynek  prawie  w  90%.  Nigdy  nie  traktowaliśmy  i  nadal  
nie  mam  zamiaru  traktować  szkoły  w  Dylewie  gorzej  od  innych.  Patrząc  na 
dofinansowanie  w  innych  dużych  miastach,  to  dają  75%  i  nikt  nie  wybiega  przed  
orkiestrę,  bo  nie  wiadomo  ile  takich  placówek  powstanie  na  terenie  gminy.  Może 
powstanie z  5 punktów przedszkolnych,  bo jest  to teraz  dobry sposób na zarobek.
Jest  taki  czas,  uważam,  że  środki  unijne  trafiają  źle.  My  do  2016  roku  musimy  
zapewnić  wszystkim  dzieciom  od  2,5  roku  do  6  lat  przedszkolne  wychowanie  i  to 
z mocy ustawy.  Wkładajmy jak najwięcej  pieniędzy w placówki publiczne.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodniczący  rady  Gminy  –  Pan Ryszard  Bala  –  przedstawił  projekt  uchwały 
w  sprawie  przeprowadzenia  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Gminy  Grunwald 
kontroli  w  zakresie  f inansowania  i  realizacj i  remontu  strażnicy  OSP  we 
Frygnowie.
Remont  strażnicy  budzi  pewne  kontrowersje  a  to  ze  względu  na  brak  informacji  
bądź  też  różne  informacje  przekazywane  w różnych  miejscach,  dlatego  proponuję,  
żeby  Komisja  Rewizyjna  naocznie,  namacalnie  sprawdziła  jaki  jest  zakres  tego  
remontu  – zaplanowany i  sfinansowany.
Uwag nie  zgłoszono.
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Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  przedstawił  projekt  uchwały 
w  sprawie  przeprowadzenia  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Gminy  Grunwald 
kontroli  działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Gierzwałdzie.
Na  temat  gminnej  biblioteki  nie  możemy  się  prócz  sprawozdania  na  papierze,  nie  
możemy  się  dowiedzieć  jakie  są  problemy  związane  z  funkcjonowaniem,  jakie  są 
problemy  z  dostępem  do  książki,  dlatego  proponuję,  żeby  Komisja  Rewizyjna 
przeprowadziła  kontrolę  i  naocznie  stwierdziła  jak  biblioteka  funkcjonuje.  Bo 
samo przeczytanie sprawozdania nie daje dokładnej  wiedzy jak to funkcjonuje.
Uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  6.  Prowadzenie  Komisj i  przejęła  Przewodnicząca  Komisj i  Rewizyjnej  -  
Pani Jadwiga Dymkowska.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  procedura,  którą  co  roku  trzeba 
przechodzić.  Obecna rada  gminy rozlicza  poprzednią  radę  i  wójta  z  działalności  w 
roku 2014. Jest  opinia  RIO pozytywna  z zastrzeżeniami.  Żadna operacja f inansowa 
nie  może  być  przeprowadzona  bez  wcześniej  przeprowadzonych  zmian  w budżecie 
gminy.  Bardziej  niż  budżetowa  interesuje  radnych  i  mieszkańców  strona 
zadaniowa.  Zrobiono remont  strażnicy,  wybudowano budynek  socjalny w Dylewie, 
zrobiono remont  świetl icy w Dylewie,  bardzo dużo placów zabaw powstało.  Takim 
bilansem  inwestycj i  i  wydatków  majątkowych  mało  która  gmina  w  naszym 
województwie może się  poszczycić.
Na  sesję  zdążę  przygotować  ranking,  który  ukazuje  się  w  tygodniku  „Wspólnota”,  
na  jakim  miejscu  gmina  się  znajduje.  Nasza  gmina  jest  na  228  miejscu  na  1600 
samorządów  wiejskich.  Wszystkie  gminy  w  Powiecie  Ostródzkim  są  za  nami  
daleko.  Nie  jest  is totne  jakie  osiągniemy  dochody  własne,  mieszkańców  bardziej  
interesuje,  i le  jest  wydane na mieszkańca  w danym roku.
Radny  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  jak  się  przedstawia  wykaz  inwestycj i ,  które 
były zakończone w 2014 roku a nie  były zapłacone.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  przedstawiłem radnym całą  l is tę.  Jak ustalaliśmy 
budżet,  w  budżecie  był  zapowiedziany  kredyt .  Robimy  inwestycje,  bo  spełniamy 
współczynnik  z  art .  263.  Mówiłem,  że  na  31  grudnia  2014  roku  zadłużenie  w 
bankach będzie wynosiło  3.700 tys.  zł .
Skarbnik  –  Urszula  Borkowska  –  Pan  Wójt  przekazał  informację  ogólną  o 
wykonaniu  budżetu.  Chcę  się  ustosunkować  do  finansowych  sprawozdań. 
Otrzymaliście  |Państwo  bilans  z  wykonania  budżetu,  bilans  łączny  jednostek, 
zestawienie  zmian  funduszu,  rachunek  zysków  i  strat .  Bilans  łączny  jednostek  
samorządu  terytorialnego  zamyka  się  kwotą  44.275.115,68  zł  zarówno  po  stronie 
aktywa  jak i  pasywa.  Jest  on częścią  składową pozostałych  sprawozdań.  Wszystkie  
muszą  się  równoważyć,  zgrywać.  Zestawienie  funduszu  jest  odzwierciedleniem  w 
bilansie  i  jest  ono  zgodne.  Strata  netto  jest  odzwierciedleniem  strat  w  pasywach,  
podobnie  jest  w  rachunku  zysków  i  strat  –  zamyka  się  zyskiem  1.757.638,65  zł  i  
taki  wynik  jest  w bilansie.  Otrzymaliście  Państwo bilans  organu  i  suma bilansowa 
po stronie aktywów jak i  pasywów wynosi  328.497,03 zł .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  nawiązaniu  do  zapytania  Pana  Napłoszka, 
deficyt  budżetowy  1.700  tys.  zł  nie  wynika  z  czegoś  tam,  bilans  musi  wyjść  na  
zero.  Gdybyśmy  zrealizowali  dochody  własne  w  100%  to  jeszcze  by  nam  zostało.  
Największe  mamy  straty  z  tytułu  odzyskania  funduszy  alimentacyjnych.  Płacić 
musimy,  bo  gmina  płaci  wszystko  od  podręczników  do  szkoły.  W  całej  Polsce  
mało  kto  jest  w  stanie  złapać  alimenciarzy  i  środki  wyegzekwować.  Brak  jest 
realizacj i  części  dochodów z tytułu  niezapłaconych  podatków, to też jest
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bolączką.  Generalnie  mieścimy się w tych 82% jak jest  średnia w województwie.  
Innych uwag do sprawozdań nie  zgłoszono.

Ad  pkt  7.  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  - 
odczytała  wniosek  Komisj i  Rewizyjnej  o  sprawozdaniu  finansowym  gminy  za 
2014 rok i  wykonaniu budżetu za 2014.
Za  przyjęciem  opinii  głosowało  4  członków  Komisj i  Rewizyjnej ,  3  członków 
wstrzymało  się (radny Dariusz Borkowski,  Zbigniew Napłoszek, Marek Tański) .
(Opinia  w załączeniu – zał.  nr 2).
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  odczytała 
wniosek Komisj i  Rewizyjnej  w sprawie udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy.
Za  wystąpieniem  z  wnioskiem  do  Rady  Gminy  Grunwald  w  sprawie  udzielenia  
absolutorium  Wójtowi  Gminy  głosowało  4  członków  Komisj i  Rewizyjnej ,  3 
członków  wstrzymało  się  (radny  Dariusz  Borkowski,  Zbigniew  Napłoszek,  Marek 
Tański) .
(Wniosek w załączeniu – zał.  nr 3).

Ad  pkt  8.  Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  ja  chciałem  się  zapytać,  jak  z  tą 
naszą wodą?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  próby  zostały  pobrane  i  można  użytkować.  Jak 
już  w  sprawie  wody,  to  kwestia  pobierania  wody  do  oprysków,  gmina  ma  
obowiązek  dostarczania  wody  komunalnej  do  prowadzenia  gospodarstw 
domowych.  Nie  ma  obowiązku  dostarczania  wody przemysłowej .  Przedsiębiorstwo 
Grunwald  ma swoje odwierty.  Prośba do przedsiębiorców,  żeby wodę do oprysków 
brali  ze  swoich  ujęć  a  jeżeli  nie  to  ustalać  z  Mikołajskim,  gdzie  biorą  wodę  poza 
siecią  uzdatniającą.  W  Kiersztanowie  jak  Pan  Witkowski  zacznie  brać  to  pół  wsi  
nie  ma  wody.  Jeżeli  w  Gierzwałdzie  ktoś  weźmie  z  sieci  to  Dylewo,  Dylewko  ma  
problemy z wodą.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  chodzi  o  podlewanie  ogródków 
działkowych,  czy  osoby,  które  mają  ogródki  działkowe  ponoszą  jakąś  dodatkową 
opłatę  za wodę? O piątej  rano są wycieczki  z  wężami.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  zgłaszają  i  płacą  ryczał towo.  Pracownica  która 
jest  zatrudniona  skrupulatnie  tego  pilnuje.  Tam  gdzie  się  da  robimy  jeden 
wodomierz  na  ogródkach  i  oni  dzielą  się  tą  kasą.  Generalnie  można  ryczał towo 
płacić.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ryczał t  to  jest  związany  z 
l iczbą mieszkańców a nie  wielkością  działki.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ryczałt  jest  związany  z  normami.  W  ustawie  o 
zaopatrzeniu  w  wodę  podane  są  ryczał ty,  tak  samo  są  podane  ryczałty  na  hektary,  
Jeżeli  rolnik  nie  ma  poboru,  to  możemy  naliczyć,  że  musi  tyle  i  tyle  zapłacić  za  
wodę.  Można w przybliżeniu obliczyć,  i le  trzeba tej  wody zużyć.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  dopóki  nie  uporządkujemy 
systemu  rozliczania  opłat  za  wodę,  to  będziemy  mieli  ujęcia  niekontrolowane,  tej  
wody  będzie  ciągle  brakowało,  bo  będą  takie  sytuacje,  że  ktoś  podłącza  się  do 
wodociągu i  podlewa, bo umycie  samochodu to jest  dwa czy trzy wiaderka.
Do  kiedy  zamierza  Pan  wprowadzić  umowy  na  l iczniki  dla  wszystkich  odbiorców 
wody?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  też  ustawowo uregulowane  to,  że  wszystkie 
oddane  nowo budynki  mają  prawo zamontować  liczniki,  w  starych  użytkownik  ma 
prawo  wybrać  czy  chce  być  rozliczany  ryczałtem  czy  licznikiem.  Zachęcamy  do 
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zakładania  wodomierzy.  Nie  możemy narzucić.  Zakładamy  swoimi  siłami  l iczniki.  
Kupiliśmy  nowy  program  na  naliczanie  na  wodę,  który  symuluje  naliczanie  za  
wodę.  Mamy  rolnika  który  ma  500  ha  a  płaci  kwartalnie  160,-  zł  za  wodę,  to  coś  
jest  nie  tak.  Wiem,  że  na  podwórzu  stał  hydrant  a  tego  hydrantu  nie  ma,  gdzieś 
zginął,  to  wiadomo,  że  gdzieś  w  stodole,  oborze  może  być  ujęcie  wody  i  takich  
przypadków  jest  sporo  i  widzą  to  mieszkańcy,  ale  oficjalnie  nie  chcą  zgłosić  i  
sprawa  się  kończy.  Jest  to  bardzo  ciężki  temat,  bo  w  stawkach  płacimy  za 
wszystkich,  Był  u  mnie  rolnik  z  Frygnowa,  którego  Kierownik  złapał  na  braniu 
wody z hydrantu i  był  zbulwersowany i  mówi,  że wszyscy biorą,  ale  nie  podał kto.
Radna –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  mam  pytanie  dotyczące  umorzenia  opłaty 
za centralne  ogrzewanie dla  ośrodka zdrowia?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  wynikało  z  rozliczeń  naszych  przy  przejęciu 
do rozliczenia ostatecznego.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  nie  widzę  powodu  do  umarzania 
czegokolwiek Panu, który ma 1 mln  dochodu a skarga jest  co niemiara.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ustawa  o  zaopatrzeniu  w 
wodę  mówi,  że  wodomierz  na  wejściu  do  nieruchomości  jest  zakładany  na  koszt 
dostawcy  wody,  w  związku  z  tym  ja  nie  widzę  powodu,  żeby  gmina  nie  
pozakładała  tych  wodomierzy,  ewentualnie  pozwoliła  mieszkańcom  założyć 
wodomierze  a  koszt  założenia  odliczyła  w rocznym okresie  z  tytułu  opłat  za wodę.  
Jeżeli  będą  wodomierze,  to  nie  będzie  problemu  z  identyfikacją  tych  lewych  ujęć 
z  sieci  wodociągowej.  Możemy  borykać  się  z  problemem,  możemy  przymykać  na 
to  oczy,  ale  to  ludzie  demoralizuje,  deprawuje,  bo  ludzie  widzą,  że  można  brać 
wodę  bez  płacenia  za  nią.  W  związku  z  tym  sami  rezygnują  z  założenia  l icznika,  
bo  można  mieć  lewe  podłączenie  i  pobierać  bez  pomiaru.  To  jest  również  sposób  
określenia  i lości  ścieków.  Trzeba  do  problemu  rozliczania  wody  podejść 
zdecydowanie,  nie  bać  się,  że  ludzie  będą  się  z  tego  powodu  burzyć.  Jak  im  się  
zakręci  źródełko za które nie  płacą,  będą się burzyć.
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  nie  mam zahamowań  jeżeli  chodzi  o  wodę,  tylko 
jest  problem,  bo  trzeba  mieć  zgodę  właściciela  gruntu,  bo  ci  najbiedniejsi  są 
najuczciwsi,  zgadzają  się na wszystko.  Płacimy za tych  ludzi,  którzy biorą.  Opłaty  
za  wodę  w  stosunku  do  lat  ubiegłych  znacząco  wzrosły.  Myślę,  że  w  przyszłym 
roku  cena  wody  będzie  musiała  być  podniesiona,  bo  jest  jedną  z  najniższych  w 
okolicy.
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  na  jakim 
etapie  jest  woda u Pana Witkowskiego?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  projekt  wyłożony  w  Starostwie.  Po  zapytaniu  o 
cenę  sprawę  przedstawię  na  sesj i  i  trzeba  będzie  umieścić  w  budżecie.  Mam 
przypadek  w  Marcinkowie  i  te  dwa  przypadki  w  Mielnie  i  Tymawie  gdzie  wręcz  
prosil iśmy  zróbmy  teraz,  bo  trzeba  zrobić.  Pani  z  Marcinkowa  napisała,  że 
powstała  żwirownia  i  opadł  poziom wody gruntowej  i  nie  ma wody.  Odpisałem jak  
dla  Pana  z  Mielna,  że  trzeba  zrobić  nowy  projekt,  trzeba  mieć  pieniądze  w 
budżecie.
Radny - Pan Marek Tański – wśród podatników o umorzeniu jest  Pan Pszenny,  to 
są duże pieniądze?
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  jak  ktoś  ma  trudną  sytuację  f inansowa,  to  trzeba 
przełożyć,  aby te  pieniądze  trafiły do budżetu.
Radny  –  Pan  Marek  Tański  –  nie  wiem  czy  Pan  Pszenny  ma  trudną  sytuację,  to 
ciężko powiedzieć.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – to nie  umorzenie tylko  przełożenie.
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Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  co kwartał  zobowiązany jest 
Pan  do  przedstawienia  zarządzenia  z  wykonania  budżetu,  takiego  zarządzenia  nie  
widzę w BIP.
Skarbnik -Pani Urszula Borkowska – jest .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  ja  sobie  wydrukuję  cała  l is tę  tych  zarządzeń, 
które  są.  Nie  wszystkie  zarządzenia  są  publikowane  w  BBIP.  Pan  zapewnił,  że 
dopilnuje,  żeby  wszystkie  były  publikowane,  ale  w  dalszym  ciągu  są  luki  i  nie  
wszystkie  zarządzenia  są  w  BIP  umieszczane.  Prosiłbym  o  uzupełnienie  tych,  
których nie  ma.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  sprawdzę.  Ktoś konsekwencje poniesie.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala -  s kładam wniosek,  chciałbym 
żeby  Pan  przedstawił  umorzenia  dotyczące  należności  cywilno-prawnych  ale 
również umorzenia  podatków. Ja przygotuję  taki  wniosek na piśmie na sesję.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tylko  trzeba  wziąć  pod  uwagę  ochronę  danych 
osobowych.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – mam interpretację  prawną.
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  generalnie  jest  podsumowana  liczba  umorzeń,  to 
jest  ułamek  w  stosunku  do  całego  budżetu.  Decyzje  rady  o  umorzeniach 
przekraczają  dziesięciokrotnie  umorzenia  z  tytułu  trudnej  sytuacj i  f inansowej.  
Każde umorzenie  musi  być  rozpatrzone indywidualnie.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  jest  gospodarowanie 
środkami publicznymi.  Mieszkańcy gminy nie powinni być  pomijani.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – te  umorzenia  oddałbym komuś innemu,  bo to jest 
najmniej  przyjemna strona mojej  pracy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Ryszard  Bala  –  tu  nie  chodzi  o  to,  żeby  z 
Pana  zdejmować  obowiązek,  do  do  Pana  należy,  ale  żeby  ta  informacja  miała  
wydźwięk  publiczny,  są  pogłoski,  że  wójt  temu  czy  tamtemu  umorzył  i  nikt  nie 
jest  w stanie  tego sprawdzić.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  kobietom,  które  zajmują  się  umorzeniami  wręcz 
nakazuję wywiesić  l is tę  z umorzeniami.  W każdej  chwili  każdy może to zobaczyć.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  do  mnie  docierają  sygnały, 
że  to  czy  tamto  zostało  komuś  umorzone.  Jak  nie  ma  potwierdzenia,  nie  ma  tego 
na stronie internetowej  a  gmina  to jest  6 tys .  ludzi.
Radny –  Pan Zbigniew Napłoszek –  zbliżamy się  do  końca  budowy kanalizacj i  w 
Zybułtowie,  do kogo będzie należało  podłączenie  domu od studzienki.
Wójt -Pan Henryk Kacprzyk – przewidzieliśmy to z  Panią Skarbnik i  postawię  to 
na  następnej  sesj i  już  kosztorys  na  przyłączenia.  Wstępnie  kosztorys  jest  
wykonany.  To  będzie  kosztowało  około  140  tys.  zł  w  skali  gminy.  Co  za  sens 
robić  kanalizację,  jeżeli  nie  jest  podłączona,  bo  ludzi  nie  będzie  stać.  Z  tego 
zadania  co realizujemy,  nie  możemy umieścić  doprowadzenia  do budynku  tylko  do 
studzienki,  dalej  to nasze pieniądze.
Radny – Pan Zbigniew Napłoszek – droga nie  będzie robiona?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –   na  razie  nie.  Jest  światełko,  że  uda  nam  się 
ściągnąć środki  na drogi na osiedlach  w Gierzwałdzie,  Dylewie i  Zybułtowie.
Radny  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  naprawa  tej  drogi  w  Zybułtowie  polegająca 
na nawiezieniu  żwiru nic  nie da.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  ze  środków  unijnych  na  drogi  nie  ma  nic.  Na 
innowacyjność  i  przedsiębiorczość  idą  wszystkie  miliardy,  do  kieszeni 
przedsiębiorców  prywatnych,  może  i  publicznych,  na  stworzenie  nowych 
stanowisk pracy.  Na infrastrukturalne  inwestycje  na gminę,  na kanalizację  może
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uda się wyciągnąć 4 mln  złotych,  w Zybułtowie,  Stębarku.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  Zybułtowie  wzdłuż  tej 
s ieci  nie ma odprowadzeń od studzienki.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  ma  do  budynku.  Jeżeli  wydajemy  tyle  na 
kanalizację,  to  niech ta  kanalizacja  działa.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  chodzi  o  kanalizację  Glądy,  Kitnowo, 
Szczepankowo, a  „resztówka”?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk - „resztówka” ma.
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  żeby  jak 
najprędzej  podłączyć  gimnazjum do kanalizacj i ,  bo to  jest  duży koszt.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w Stębarku  jest  s ieć.  Zostały  ze  szkół  Stębark  i 
Frygnowo.  Najbardziej  dokucza gimnazjum. 
  
Ad pkt  9.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodnicząca  Rewizyjnej  Rady 
Gminy zamknęła  posiedzenie Komisj i .

Protokołowała Przewodniczący Komisj i  
 Budżetu Rolnictwa i  Rozwoju

Gospodarczego Rady Gminy
Bronisława Warmińska

  
  

Arkadiusz Piasecki

Przewodnicząca  Komisj i
Rewizyjnej  Rady Gminy

Jadwiga Dymkowska
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